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ŻEGLARZE Z CHEŁMA ŚL. 
OBCHODZILI JUBILEUSZ

PRAWIE JAK 
NAD MORZEM...

PRAWDA I MITY 
O POLSKICH LASACH

AWANS 
SZACHISTÓW
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W Lędzinach woda W Lędzinach woda 
zdrowia nie dodazdrowia nie doda
podnosi tylko podnosi tylko 
wszystkim ciśnieniewszystkim ciśnienie

Takiej awantury w naszym powiecie jeszcze nie było!

Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji bez wiedzy i woli 
mieszkańców, znaczną część Lędzin podpięło do podziemnego ujęcia wody 
w kopalni Ziemowit. Z niektórych kranów popłynął „żur”. Woda jest twarda, 
o podwyższonej zawartości magnezu i soli wapnia. Ze względu na osad to 
prawdziwy zabójca czajników, bojlerów, pralek i kaloryferów. Nie będą też 
miały lekko osoby cierpiące na choroby skóry albo niewydolność nerek. str.str. 6-7 6-7
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NOWE MOŻLIWOŚCI SKUTECZNEJ REKLAMY
DLA FIRM Z POWIATU BIERUŃSKO-LĘDZIŃSKIEGO 
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PROFESJONALNY
SKUP NIERUCHOMOŚCI

534-699-299
ZADZWOŃ JUŻ TERAZ

www.skupmieszkan-slask.com

Skupujemy nieruchomości na terenie całego Śląska

Zgłoś swoją nieruchomość 
telefonicznie.

Nawet tego samego dnia 
przyjeżdżamy do Ciebie.

W ciągu 24 godzin otrzymujesz
od nas ofertę cenową.

Kompletujemy dokumenty, 
finalizujemy transakcję 
u Notariusza i przelewamy 
środki na Twoje konto.

FINALIZACJA

PROPOZYCJA

OGLĘDZINY

ZGŁOSZENIE

BEZPIECZNA PROCEDURA

REKLAMA

Wojna za naszą wschod-
nią granicą zepchnęła 
koronawirusa na dal-

szy plan. Zresztą od 16 maja nie 
mamy już w Polsce stanu epidemii  
COVID-19. Obowiązywał przez 
ponad dwa lata i dla większości  
z nas był to jeden z najbardziej oso-
bliwych okresów w życiu.

Dla niektórych ten czas skoń-
czył się tragicznie. W powiecie 
bieruńsko-lędzińskim zmarły na 

koronawirusa 133 osoby. To naj-
mniej z terenu tyskiej Powiatowej 
Stacji Sanitarno-Epidemiologicz-

nej. Dla porównania, w Tychach 
zarejestrowano 495 zgonów,  
w powiecie mikołowskim 316,  
a pszczyńskim 282. W całej Pol-
sce, od początku epidemii cho-
roba ta była (pośrednio lub bez-
pośrednio) przyczyną śmierci  
116 207 osób. Koronawirusem za-
raziło się w sumie 6 003 531 osób 

w Polsce. Stanu epidemii już nie 
ma, życie wróciło do normal-

ności, ale czy na zawsze? Eks-
perci przestrzegają, że na je-
sień koronawirus może po-
wrócić, choć dzięki osobom, 
które przeszły chorobę albo 

się zaszczepiły, raczej nie doj-
dzie do większego dramatu. 

Pod koniec marca Minister-
stwo Zdrowia przestało aktualizo-
wać stronę z informacją o liczbie 
zaszczepionych mieszkańców w po-
szczególnych gminach. 

Jak wypadł w tej 
klasyfikacji powiat 
bieruńsko-lędziński? 

W ministerialnym rankingu zna-
lazło się 2477 gmin. Najgorzej wy-
padł Czarny Dunajec (22 proc.), 

a najlepiej Wronki (79,4 proc.).  
W województwie śląskim bezkon-
kurencyjne okazały się Bobrow-
niki (66,5 proc), a dalej Katowice 
(66,4) i Psary (66,0). Z naszego po-
wiatu próg 60 proc. przekroczył tyl-
ko Imielin. 

W Górnośląsko- 
Zagłębiowskiej 
Metropolii po-

wstanie osiem velostrad  
o łącznej długości około 
120 km. Przedstawiciele 11 
samorządów podpisali po-
rozumienie w sprawie bu-
dowy szybkich dróg rowe-
rowych. 

Velostrada to rowerowa au-
tostrada, która zapewnia bez-
kolizyjne przecięcia z pozo-
stałymi drogami. Według wy-
tycznych Ministerstwa In-
frastruktury minimalna sze-
rokość velostrady to 3 me-
try i powinna ona umożliwiać 
płynne przemieszczanie się  
z prędkością do 40 km/h. Bu-
dowa szybkich dróg rowero-
wych to jedno ze strategicz-
nych działań Górnośląsko-Za-
głębiowskiej Metropolii.

- Założenie jest takie, aby 
pełniły one funkcję transporto-
wą, a nie tylko rekreacyjną, czy-
li zapewniały możliwość bez-
piecznego przejazdu w drodze 
do pracy, szkoły, czy na studia 
w ramach jednego miasta lub 

pomiędzy miastami - tłumaczą 
w GZM.

W sumie na terenie Metro-
polii ma powstać osiem velo-
strad. Przebiegać będą przez: 
Będzin, Chorzów, Czeladź, 
Dąbrowę Górniczą, Gliwi-
ce, Katowice, Mysłowice, Ru-
dę Śląską, Sosnowiec, Święto-
chłowice, Tychy i Zabrze. Re-
alizacja tych inwestycji ma się 
rozpocząć w 2023 r. Niestety,  
w tym gronie nie ma mniej-
szych członków GZM, takich 
jak powiaty bieruńsko-lędziń-
ski czy mikołowski. Metropo-

lia zaczyna powoli działać, jak 
Unia Europejska. Więksi i sil-
niejsi robią wszystko pod wła-
sne interesy, a mniejsi muszą 
się zadowolić tym, co spadnie 
z „pańskiego” stołu. Z drugiej 
strony kto wie, czy nie zawio-
dła też strategia negocjacyjna 
naszego powiatu. Może nale-
żało twardo postawić sprawę, 
że velostrada powinna zaha-
czyć o nasz powiat, aby kryty-
kom nie dawać kolejnego argu-
mentu, że GZM realizuje stra-
tegię dwóch prędkości wobec 
swoich członków. 

Z technicznego punktu wi-
dzenia raczej nie byłoby pro-
blemu. Rowerowe autostrady 
przebiegną przez sąsiadujące  
z nami miasta: Katowice, Ty-
chy i Mysłowice. Wystarczy-
łoby trochę wydłużyć i inaczej 
zaprojektować trasę. 

Trzeba mieć tylko nadzieję, 
że GZM nie skończy na tym. 
Być może znajdą się pienią-
dze na rozbudowę systemu ve-
lostrad, a wtedy trzeba ostro 
walczyć, aby nasz powiat zna-
lazł się na metropolitalnym, 
rowerowym szlaku. 

Zazwyczaj piszemy o sprawach, które dzieją się w naszym powiecie. Tym razem 
robimy wyjątek. Piszemy o czymś, czego u nas nie będzie, a być powinno.

Metropolitalny szlak rowerowy ominie nasz powiat

Imielin
(270)

Bieruń
 (514)

Lędziny 
 (651)

Chełm Śl.
 (672)

Bojszowy
 (915)

Województwo śląskie 57,0

Procent w pełni zaszczepionych mieszkańców 
(w nawiasie miejsce w ogólnopolskim rankingu)61,1

58,5
57,1 56,9

55,0

I po Covidzie?
133 
osoby zmarły  

na koronawirusa  
w naszym powiecie
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FIRMA LET-DOM OFERUJE SZEROKĄ GAMĘ WYSOKIEJ JAKOŚCI 
PRODUKTÓW DO SPRZĄTANIA I SPRAWDZONĄ OFERTĘ USŁUG POSPRZEDAŻOWYCH 

DLA FIRM SPRZĄTAJĄCYCH ORAZ KLIENTÓW INDYWIDUALNYCH.

Kontakt: tel. 668 472 606 | letdom@o2.pl 5% rabatu na hasło: NASZ POWIAT
ZAMIATARKA SW 200 ODKURZACZ VP 300 BASIC MASZYNA CZYSZCZĄCA SC 401BD MYJKA MC2C-120/520

21 900 zł
brutto

2 199 zł
brutto 599 zł

brutto

3 252 zł
brutto

 AUTORYZOWANY DEALER MARKI

REKLAMA

Droga ekspresowa Mysłowice-Bielsko jest kluczowa 
dla regionalnego układu komunikacyjnego. Inwesty-
cję podzielono na kilka etapów. Nas szczególnie in-

teresuje dziesięciokilometrowy odcinek Bieruń-Mysłowice, 
gdzie mają powstać dwa węzły drogowe: Kosztowy II i Lędzi-
ny. Oprócz tego zaplanowano też dwa Miejsca Obsługi Podróż-
nych: Lędziny Wschód (kategorii II) oraz Lędziny Zachód (ka-
tegorii III). To jedna z większych inwestycji drogowych reali-
zowanych w naszym regionie. Jej wartość sięga pół miliarda 
złotych. Przyzwyczailiśmy się już do tego, że w Polsce roboty 
drogowe idą jak po przysłowiowym grudzie. Wreszcie jednak 
coś drgnęło, jeśli chodzi o interesujący nas odcinek S1. Gene-
ralna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad ogłosiła przetarg, 
który został rozstrzygnięty 11 maja. Wybrano ofertę firmy Bu-
dimex. Podpisanie umowy zaplanowano na czerwiec, ale star-
tująca także w przetargu firma Polaqua odwołała się od tej de-
cyzji. To znacznie wydłuży procedury przetargowe. Zakończe-
nie odcinka Bieruń-Mysłowice zaplanowano na 2025 rok, ale  
z powodu odwołania należy się liczyć z przesunięciem terminu 
oddania drogi do użytku. 

Lędziny niestety nie le-
żą nad morzem, ale te-
raz mieszkańcy dosta-

li przynajmniej jego namiast-
kę. Siatkówka plażowa jest 
sportem chyba najbardziej 
kojarzonym z wakacjami  
i wypoczynkiem. Nic dziw-
nego, że dyscyplina królują-
ca najpierw w nadmorskich 
kurortach z czasem zaczę-
ła podbijać miejscowości le-

żące w głębi lądu. Szkoda, że 
tak późno, ale w końcu ta po-
zytywna moda dotarła także 
do Lędzin. Wszystko dzięki 
projektowi z budżetu obywa-
telskiego, który zgłosił rad-
ny powiatowy Marcin Ma-
jer. Boisko kosztowało nie-
co ponad 31 tys. zł i powsta-
ło przy Szkole Podstawowej  
nr. 4 im. Św. Barbary. Już po 
wydaniu majowego numeru 

gazety, odbędzie inaugura-
cyjny turniej. 

Skąd pomysł na taki 
projekt do budżetu 
obywatelskiego? 

- Po pierwsze, takiego bo-
iska jeszcze w Lędzinach nie 
było. Po drugie, w plażówkę 
mogą grać po dwie osoby, co 
oznacza, że nie będzie proble-

mu z kompletowaniem całych 
drużyny. Po trzecie, jest to za-
chęta do uprawiania sportu 
przez dziewczęta, bo wiado-
mo, że w piłkę nożną gra wię-
cej chłopaków, a w plażówce 
panuje większe równoupraw-
nienie. Mam nadzieję, że bo-
isko przy „czwórce” stanie się 
codzienną areną rodzinnych 
zmagań - wyjaśnia Marcin 
Majer. 

Opóźnienia Opóźnienia 
na „ekspresówce” 
Bieruń-Mysłowice

Jedna z firm biorących udział 
w przetargu złożyła protest.

A na plaży nam się marzy...
u W ramach lędzińskiego budżetu obywatelskiego powstało jedno 

z najciekawszych miejsc rekreacyjnych w naszym powiecie.
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To źródło odnawialne,  
a dzięki doświadczeniu 
pokoleń leśników, mi-

mo coraz większego pozyskiwania 
drewna dla gospodarki, lasów w Pol-
sce z roku na rok przybywa. Zrów-
noważona gospodarka leśna narusza 
jednak interesy wielu środowisk, czy 
to przemysłu drzewnego czy ekolo-
gów, ponieważ z jednej strony potrze-

ba więcej surowca na rynku, a z dru-
giej istnieją postulaty, aby pozyskiwać 
coraz mniej drewna. Jaka jest więc 
prawda o działalności Lasów Pań-
stwowych, a jakie mity?

Mit pierwszy:  
W Polsce prowadzona 
jest rabunkowa 
gospodarka drzewna, 
a polskie drewno jest 
eksportowane w większej 
skali, niż podają Lasy 
Państwowe. 

Kilkanaście lat temu poziom pozy-
skiwania drewna sięgał 30 mln me-
trów sześć., obecnie dochodzi do  
40 mln. To naukowo zaplanowany 
wzrost wynikający z nieustannie ro-
snącego potencjału i zasobności drze-
wostanów, ponieważ pozyskuje się je-
dynie ok. 70 proc. tego, co urośnie  
w ciągu roku. Drewno pozyskuje się 
w ilościach ściśle określonych w dzie-
sięcioletnich planach. Zwiększenie 
podaży, czyli zwiększenie pozyska-
nia drewna, zagroziłoby istnieniu pol-
skich lasów i nigdy nie będzie na to 
zgody leśników. Las rośnie bowiem  
w swoim niezmiennym tempie i nie 
da się go przyspieszyć.

Mit drugi:  
Masowo wycina się 
podmiejskie lasy, parki 
krajobrazowe i rezerwaty. 
Lasy Państwowe tną 
drzewa nawet  
w odwiecznych 
puszczach!

Obszary chronione nigdy nie ozna-
czały i nie będą oznaczać, że nie mo-
że być tam żadnej ingerencji człowie-
ka. Przeciwnie, nawet w puszczach za-
wsze prowadziło się prace związane 
z ochroną czy usuwaniem zagrożeń. 
Rezerwaty objęte są planami czyn-

nej ochrony, a pozyskane tam drewno 
najczęściej pozostaje do naturalnego 
rozkładu. Parki krajobrazowe są for-
mą ochrony współistniejącą z racjo-
nalną gospodarką leśną zatwierdzo-
ną ministerialnie w Planach Urządze-
nia Lasu, będących podstawą prowa-
dzonych cięć pielęgnacyjnych i odno-
wieniowych.

Mit trzeci: 
Lasy Państwowe zacierają 
ręce po wichurach 
- leżące drzewo jest 
pozyskiwane poza planem 
jako bonus.

Na terenach dotkniętych katakli-
zmem pozyskanie drzew przewidzia-
nych do użytkowania w danym dzie-
sięcioleciu zostaje wstrzymane, a ich 
miejsce zastępuje surowiec z uszko-
dzonych terenów. To nie są dodatko-
we dochody, tylko dodatkowy koszt, 
ponieważ Lasy Państwowe z własnych 
środków porządkują te tereny i do-
konują interwencyjnych zalesień. To 
kosztuje wielokrotnie więcej niż pla-
nowe pozyskanie.

Mit czwarty: 
Drewno wykorzystywane 
przez energetykę i wzrost 
wykorzystania biomasy 
leśnej do produkcji 
energii jest jedną  
z przyczyn zwiększenia 
wycinki polskich lasów.

Zmiana ustawy o odnawialnych 
źródłach energii nie ma żadne-
go wpływu na wielkość pozyska-
nia drewna przez Lasy Państwowe. 
Nadal obowiązują limity z planów 
dziesięcioletnich i nie ma możli-
wości, by pozyskanie drewna wzro-
sło dlatego, że surowcem będzie za-
interesowany akurat sektor energe-
tyczny. 

JAKA JEST PRAWDA, A JAKIE MITY 
o działalności Lasów Państwowych?
Drewno już dawno 
przestało być tylko 
głównym źródłem 
energii czy surowcem 
dla budownictwa. 
Dziś z materiałów 
drewnopochodnych 
wyrabia się już dziesiątki 
tysięcy produktów.  
A im bardziej rozwinięta 
gospodarka, tym więcej 
drewna potrzebuje.  
W ciągu ostatnich dwóch 
dekad zużycie drewna w 
Polsce wzrosło 2,5-krotnie.

materiał partnera

Obecnie Mikołajkowo opie-
kuje się sześćdziesięcior-
giem dzieci w wieku do 

trzech lat. Rekrutacja prowadzona jest 
na bieżąco i w dalszym ciągu trwa. 
Mikołajkowo to nie tylko nowoczesne 
i kolorowe otoczenie i wnętrze. Żło-
bek ma w ofercie szeroką gamę zajęć 
dodatkowych dostosowanych do wie-
ku dzieci, wpływających pozytywnie 
na ich rozwój intelektualny i psycho-
ruchowy. Dlatego też w żłobku reali-
zowane są zajęcia, m.in. z rytmiki, do-
goterapii, a także spotkania z logope-

dą i fizjoterapeutą. Wszystkie zajęcia 
są pełne ekspresji i pozytywnych emo-
cji, co pozytywnie wpływa na rozwój 
dzieci pozwalając im poznawać świat 
z zupełnie nowej, często nieznanej do-
tychczas strony.

Miasto i przedsiębiorcy 
współpracują dla dobra 
mieszkańców. 

Warto podkreślić, że żłobek to ini-
cjatywa prywatna, która powstała 
przy pełnej współpracy z Radą Miasta 

i Burmistrzem Bierunia oraz dzięki 
dofinansowaniu ze środków Europej-
skiego Funduszu Społecznego. Dzięki 
tej inicjatywie bieruńskie rodziny mo-
gą liczyć na wsparcie w zapewnieniu 
opieki dla małych dzieci. 

Nowoczesny budynek, 
komfortowy pobyt. 

W budynku przygotowano dla 
dzieci trzy duże przeszklone sale o po-
wierzchni 50-60 m2 każda. Wszyst-
kie sale są klimatyzowane, a w każ-
dej z nich zamontowano rekuperato-
ry, jako nowoczesny system wymiany 
powietrza. Z uwagi na to, że w żłob-
ku większość dzieci jeszcze raczku-
je cały budynek ma ogrzewanie pod-

łogowe. Sale połączone są bezpośred-
nio z dużymi, wyposażonymi w spe-
cjalną armaturę dla dzieci łazienkami. 
Budynek oraz sale są w pełni monito-
rowane. Dla dzieci przygotowywany 
jest plac zabaw tylko dla użytku we-
wnętrznego, ze specjalną, bezpieczną 
nawierzchnią i wyposażeniem do za-
bawy. Przed budynkiem przygotowa-
no kilkanaście miejsc parkingowych. 
Do opieki nad naszymi małymi Miko-
łajkami zatrudnione zostało 12 osób  
z odpowiednimi kwalifikacjami i do-

świadczeniem, które w większości są 
mieszkankami Bierunia. 

Chcemy pomagać.

W dobie konfliktu i toczącej się 
wojny w Ukrainie, również i My sta-
ramy się nieść pomoc.

W związku z tym zatrudniliśmy 
mieszkankę Ukrainy z kilkunastolet-
nim doświadczeniem w opiece nad 
dziećmi, która wraz z dzieckiem ucie-
kła przed wojną.

Żłobek Mikołajkowo już działa! Żłobek Mikołajkowo już działa! 
Placówka powstała w nowoczesnym i pełnym kolorów budynku przy ul. Mikołaja  
w Bieruniu. Trudno go nie zauważyć dzięki charakterystycznym, kolorowym kredkom 
tworzącym ogrodzenie. Budynek wraz z otoczeniem został zaprojektowany i zrealizowany 
w taki sposób, by dzieci czuły się radosne i szczęśliwe już od samego wejścia. 

REKRUTACJA TRWA
Zapraszamy dzieci do lat 3 

KONTAKT tel. 501 747 220, e-mail: kontakt@mikolajkowo.com.pl
Więcej na stronie: https://www.facebook.com/mikolajkowozlobek
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W ubiegłym miesiącu pi-
saliśmy o niebywałym 
sukcesie siatkarek MKS 

COPCO Imielin, które we wspania-
łym stylu awansowały do drugiej li-
gi. Podobnego wyczyny dokonali sza-
chiści z Lędzin. Drużyna szachowa 
Górnika Lędziny wzięła udział w roz-
grywkach 3 ligi szachowej, gdzie po 
niezwykle zaciętej walce wywalczyła  

2 miejsce. Tym samym po raz pierw-
szy w historii awansowali do drugiej 
ligi. Drużyna wystąpiła w składzie: 

1. Rafał Król
2. Dawid Gondzik 
3. Bogusław Dzierżak 
4. Sebastian Lizak 
5. Paweł Kwaśniewski 
6. Joanna Juchniewicz 
7. Aneta Gumińska.

14 maja w okolicach dworca PKP w Bieruniu Nowym realizowano zdjęcia do in-
scenizowanego filmu dokumentalnego o przyłączeniu części Górnego Śląska 
do Polski pt. „Idziemy do Ciebie Polsko”. Film powstaje dla TVP Historia.

Zdjęcia w Bieruniu dotyczą scen związanych z powitaniem gen. Stanisława Szeptyckiego. Wy-
darzenia te miały miejsce 100 lat temu - 20 czerwca 1922 r.

Promesy na zakup samo-
chodów rozdano pod-
czas uroczystej zbiórki 

w Jednostce Ratowniczo-Ga-
śniczej nr 1 w Katowicach-Szo-
pienicach. Jak podkreślał mini-
ster funduszy i polityki regio-
nalnej Grzegorz Puda, tak wy-
sokie wsparcie to efekt udanej 
współpracy rządu i samorządu. 
W spotkaniu wzięli udział par-
lamentarzyści, samorządow-
cy, a także Tomasz Bednarek, 
prezes Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowiska w Ka-
towicach, który podkreślał, że 
nowoczesne wozy ratowniczo- 
gaśnicze pozwolą strażakom 
szybko i skutecznie dotrzeć na 
miejsce zdarzenia, by ratować 
ludzkie zdrowie i życie oraz 
dobytek i infrastrukturę przed 
zniszczeniem również w nie-

wielkich miejscowościach, ma-
łych gminach i wsiach w woje-
wództwie śląskim. 

48 Ochotniczych Straży Po-
żarnych z regionu otrzyma-

ło promesy o łącznej warto-
ści 38 mln zł na zakup 10 cięż-
kich, 30 średnich i 8 lekkich 
samochodów ratowniczo-ga-
śniczych.

Awans szachistów

Nowy wóz strażacki
Ochotnicza Straż Pożarna z Lędzin otrzymała półmilionową promesę na 
zakup ciężkiego wozu ratowniczo-gaśniczego. W imieniu jednostki,  
z rąk Grzegorza Pudy, ministra funduszy i polityki regionalnej, dokument 
odebrał prezes OSP Grzegorz Patalong.

Filmowy klaps Filmowy klaps 
w Bieruniuw Bieruniu
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Jak wygląda w naszym regionie 
system zaopatrzenia w wodę? 
Zdecydowanym liderem i prak-

tycznie monopolistą tego rynku jest 
Górnośląskie Przedsiębiorstwo Wo-
dociągów. Woda z GPW pochodzi  
z ujęć na Sole i ze zbiornika w Go-
czałkowicach. Trafia do kranów za 
pomocą ogromnej, oplatającej cały 
region magistrali wodnej i skompli-
kowanej sieci nowoczesnych filtrów 
oraz stacji uzdatniania. Aby uspraw-
nić ten obieg, w naszym regionie 
działa szereg lokalnych dystrybuto-
rów, a wśród nich tyskie Rejonowe 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Ka-
nalizacji. 

W maju RPWiK 
postanowił odciąć 
znaczną część Lędzin 
od śląskiej magistrali 
wodnej. 

Miasto podpięto do podziemnego 
ujęcia w kopalni Ziemowit. Z części 
kranów popłynęła mętna woda o za-
barwieniu żuru. Internetowe fora za-
pełniły się wpisami wściekłych i obu-
rzonych mieszkańców, skarżących się 

na osad pozostawiany w naczyniach 
kuchennych. Na stronie RPWiK są 
dostępne informacje na temat składu 
wody. Okazała się, że jest ona twarda, 
o podwyższonej zawartości magnezu  
i soli wapnia. Dla porównania, woda  
z ujęć powierzchniowych GPW do-
starczana przez RPWiK do Bieru-
nia i Bojszów jest miękka i mieści się  
w przedziale 75 - 130 skali twardości. 
Dla Lędzin, po podłączeniu do uję-
cia w Ziemowicie, te widełki wynoszą 
aż 370 - 420. Według zaleceń mini-
stra zdrowia, twardość wody nie mo-
że przekraczać 500. RPWiK w swoich 
komunikatach jak mantrę podkreśla, 
że woda mieści się w parametrach. 

Wystarczy jednak, aby  
z jakiś przyczyn o niecałe 
20 proc. podniosło się 
nasycenie minerałów,  
a w Lędzinach pojawi się 
problem zdrowotny na 
masową skalę. 

Woda powierzchniowa GPW 
ma tę zaletę, że na wypadek nagłe-
go pogorszenia jakości, ma zdol-
ność do naturalnej regeneracji i moż-
na ją szybko „przepłukać”. O ujęciach 
podziemnych nie można tego powie-
dzieć. Woda o takim nasyceniu mi-
nerałami, jak z Ziemowita, sprawdza 
się przy leczeniu kaca. Gorzej z oso-
bami, którzy borykają się ze schorze-
niami nerek albo skóry. Nie wspomi-
nając już o tym, że twarda woda jest 
prawdziwym zabójcą sprzętu łazien-
kowo-kuchennego. Osad w czajni-
kach, o którym piszą internauci z Lę-
dzin, szybko zanieczyści kaloryfery, 
bojlery, pralki. Można się przed tym 
uchronić jedynie montując domo-
wą stację uzdatniania. Nie jest to ta-
nie i poręczne urządzenie. Dobra sta-
cja kosztuje minimum 3 tys. zł i mu-
si ją zamontować fachowiec. Do tego 
trzeba co jakiś czas wymieniać wę-
glowy filtr i specjalną sól.

Dlaczego mieszkańcom 
Lędzin zgotowano  
taki los?

Z samorządowców jako pierwszy 
zareagował Marcin Majer, radny po-
wiatowy. W piśmie do RPWiK zapy-
tał czym kierowała się spółka obniża-
jąc jakość wody. Otrzymał dosyć ku-
riozalną odpowiedź, z której wynika, 
że jej jakość nie jest gorsza tylko inna, 
a poza tym ma niezaprzeczalne walo-
ry zdrowotne. To jawna kpina z ludzi. 
Na portalu z ankietami przygotowa-
no sondaż, co mieszkańcy sądzą o no-
wej wodzie. Na ponad 200 odpowie-
dzi, praktycznie 100 proc. wypowiada 
się negatywnie i żąda powrotu do po-
przedniego ujęcia.

Dziwną taktykę  
przyjęło miasto.

Po wybuchu afery bur-
mistrz Krystyna Wróbel  
i sześcioro wspierających ją 
radnych wystosowali list do 
RPWiK. Pismo sprawia wrażenie 
chaotycznego, sporządzonego na-
prędce i w dodatku nie na firmo-
wym papierze. Poza tym, nie jest re-
prezentatywne. Sześcioro radnych 
nie stanowi większości, więc władze 
RPWiK mogą ten dokument wyrzu-
cić do kosza, bo to nie jest stanowi-
sko samorządu. Mieszkańcy wiele 
spodziewali się po posiedzeniu Ko-
misji Gospodarki Rady Miasta, ale 
nie wniosło ono niczego konstruk-
tywnego. Prezes RPWiK, przekony-
wał, że chciał uchronić mieszkańców 
przed podwyżką wody. 

Jest to słaby  
argument. 

W Lędzinach woda zdrowia nie dodaW Lędzinach woda zdrowia nie doda
podnosi tylko wszystkim ciśnienie

Mieszkańcy są oburzeni jakością dostarczanej wody. RPWiK tłumaczy 
się, że nie chciał podwyższać ceny wody dotychczas dostarczanej o około 
20% i działał w celu utrzymania jej na obecnym poziomie. Zrobiono to bez 
poinformowania mieszkańców o przełączeniu i bez ich opinii jako konsu-
mentów. Część mieszkańców ma wodę z kopalni już dawno i od dawna to-
czą się bezskuteczne spory z miastem na temat jej jakości. Woda z kopalni 
może nadaje się do spożywania jako woda mineralna, ale nie nadaje się do 
używania w gospodarstwie domowym i to konsument powinien mieć wy-
bór. Miasto Lędziny jest udziałowcem w RPWiK i ma przedstawiciela w Ra-
dzie Nadzorczej tej spółki, który - zgodnie z wypowiedzią na posiedzeniu 
Komisji Gospodarki - nie powiadomił Urzędu Miasta o przełączeniu. Sko-
ro nie musiał powiadomić o tak istotnym fakcie jak przełączenie wody, to  
o czym powiadamia miasto, jakie sprawy dla niego są istotne? Czy w tej sy-
tuacji dobrze wypełnia zadania jakie nakłada na niego pełniona funkcja? 
Przedstawiciel Lędzin w RPWiK jest powoływany przez burmistrza, który  
w tej sytuacji nadzoruje jego pracę. Burmistrz Lędzin do 10 maja nie wie-
działa o przełączeniu miasta do ujęcia SUW Ziemowit mimo, że część in-
westycji związanej z przełączeniem przebiega przez teren będący własno-
ścią miasta Lędziny, bo zgodę na zajęcie terenu podpisał naczelnik Wydzia-
łu Gospodarki. 16 maja burmistrz wraz z 6 radnymi, pomijając resztę rad-
nych, złożyła wniosek do RPWiK - w związku ze skargami mieszkańców. 
Czyżby informacja o przełączeniu była od oburzonych mieszkańców? Dla-
czego burmistrz nie poinformowała reszty radnych w tak istotnej sprawie, 
że ma zamiar podjąć działania i złożyć wniosek do RPWIK? Czy takie dzia-
łanie można nazwać integrowaniem Rady Miasta czy raczej odwrotnie - 
skonfliktowaniem. Nie jest to dobry styl zarządzania sprawami miasta. 

u Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji bez wiedzy  
i woli mieszkańców, znaczną część Lędzin podpięło do podziemnego 
ujęcia wody w kopalni Ziemowit. Z niektórych kranów popłynął „żur”. 
Woda jest twarda, o podwyższonej zawartości magnezu i soli wapnia. 
Ze względu na osad to prawdziwy zabójca czajników, bojlerów, pralek 
i kaloryferów. Nie będą też miały lekko osoby cierpiące na choroby 
skóry albo niewydolność nerek. Ze względu na stężenie minerałów 
taka woda ma tylko jedna zaletę: jest dobra na kaca.

MARIA GŁOS, 
przewodnicząca Rady Miasta Lędziny: 

nie jest to dobry styl 
zarządzania miastem. 

Tak wygląda filtr po miesiącu użytkowania.
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Nie jest tajemnicą, że GPW planu-
je od przyszłego roku podnieść ta-
ryfę. Drożeje wszystko, szaleje infla-
cja i trudno oczekiwać, że cena wody 
będzie stać w miejscu. Dlaczego jed-
nak inni klienci GPW, czyli pozosta-
łe spółki wodociągowo-kanalizacyj-
ne nie planują tak desperackich ru-
chów, jak odłączanie całych miast od 
wodnej magistrali? Są przecież in-
ne sposoby negocjowania cen. Stra-
tegicznymi klientami GPW są mia-
sta. Z kolei samorządy są głównymi 
właścicielami lokalnych spółek wo-
dociągowych. Dla przykładu, poza 
niewielką pulą pracowniczą, akcjo-
nariuszami tyskiego RPWiK są: Ty-
chy, Orzesze, Bieruń, Łaziska Gór-
ne, Wyry, Brzeszcze, Lędziny, Boj-
szowy i Kobiór. To jest siła, która 
może wpływać na politykę cenową 
GPW. Poza tym jest to spółka mar-
szałkowska, czyli uzależniona także 
od regionalnej polityki. Generalnie, 
pole dla samorządów w kwestii tary-
fy wodnej jest dosyć duże. Wystarczy 

jedynie chcieć, dogadać się z in-
nymi burmistrzami i stworzyć silny 
polityczny lobbing. 

Tymczasem z posiedzenia 
komisji dowiedzieliśmy 
się, że burmistrz Krystyna 
Wróbel …nie wiedziała, 
że RPWiK zamierza 
podłączyć jej miasto do 
ujęcia „Ziemowit”. 

Jeśli jest to prawda, to jaka jest 
rola Bolesława Bliźniaka, który  
w Radzie Nadzorczej RPWiK został 
delegowany przez władze Lędzin? 
Obydwoje tłumaczyli się mieszkań-
com, że zarząd wodociągowej spół-
ka nie musi informować o takich 
„drobiazgach”, jak kosztujące pół 
miliona złotych przepięcie ujęcia 
wody. W tej historii nie ma nic po-
cieszającego. Prezes RPWiK jasno 
dał do zrozumienia, że nie ma moż-
liwości powrotu do poprzedniej sy-
tuacji. Będziemy wracać do tej bul-
wersującej sprawy. 

Jerzy Filar

- Podczas posiedzenia komi-
sji wielu mieszkańców i część sa-
morządowców, w tym Pan, nie zo-
stawiliście suchej nitki na prezesie 
RPWiK i burmistrz Wróbel. Kry-
tykuje się łatwo, ale jak Pan by za-
reagował na wodny kryzys?

- Przede wszystkim nie dopuścił-
bym do takiej sytuacji. Woda, żyw-
ność, leki, prąd, to są dla miesz-
kańców dobra strategiczne, o któ-
re muszą dbać nie tylko służby pań-
stwowe, ale także władze samorzą-
dowe. Obecny kryzys nie jest efek-
tem awarii, lecz planowanej inwe-
stycji. Przecież mówił o tym wprost 
prezes RPWiK. Jak mogła o tym nie 
wiedzieć i nie zareagować burmistrz 
miasta?! 

- Zareagowała po fakcie, pisząc 
pismo do RPWiK...

- To kolejna sprawa, która jak w so-
czewce skupia patologie obecnej wła-
dzy w magistracie. List, niechlujny  
w formie i treści, podpisała bur-
mistrz i jej sześcioosobowy „dwór”  
w Radzie Miasta. Jak to mają zrozu-
mieć mieszkańcy i pozostali radni? 
Lędziny stały się już miastem prywat-
nym ekipy trzymającej władzę w mie-
ście? Decyzja, która powinna zapaść  
w tej chwili to dymisja przedstawiciela 
Lędzin w Radzie Nadzorczej RPWiK. 
Za to, że nie upilnował Zarządu i nie 
przestrzegł miasta o mającym nastą-
pić przepięciu.

- Nie demonizuje Pan trochę 
wody z Ziemowita? 

- Wręcz odwrotnie. Staram się to-
nować nastroje mieszkańców, bo je-
śli jest Pan ciekaw co o tym sądzą 
ludzie, to proszę śledzić miejskie fo-
ra internetowe. Większości komen-
tarzy nie da się cytować w gazecie.

- RPWiK powołuje się na eks-
pertów.

- Eksperci mówią, że woda mie-
ści się w granicach normy, a to nie 
znaczy, że jest dobra. Znajomi go-
ścili niedawno przyjaciół z Kato-
wic. „Pochwalili” się osadem, który 
w trzy dni pojawił się na dnie czaj-
nika. Gościom odechciało się kawy 
i z niedowierzaniem pytali, dlacze-
go mamy tak fatalną kranówkę. Nie 
będę rozwijał tego wątku, ponieważ 
lędzińskie socjal media są pełne in-
formacji o skutkach zdrowotnych 
i szkodliwości dla sprzętu AGD. 
Chodzi o to, że można było unik-
nąć tej sytuacji. Część mieszkańców 
Lędzin, głównie mieszkańców osie-
dla Ziemowit, korzysta z tej wody  
i - delikatnie mówiąc - nie są zado-
woleni.

- Nie przemówił do Pana argu-
ment o tańszej wodzie?

- Przede wszystkim nie zna-
my na razie szczegółów tej pod-

wyżki. Poza tym od tego są sa-
morządy, aby narzędziami eko-
nomicznymi, medialnymi i po-
litycznym negocjować z GPW 
zmianę taryfy. Zresztą, w kon-
tekście tego co dzieje się w Lę-
dzinach, pojęcie „tańsza wo-
da” jest dosyć względne. Czy do 
tej kalkulacji doliczymy koszt 
zniszczonego sprzętu albo bu-
telkowanej wody, którą zaczęli 
kupować niektórzy mieszkańcy, 
ponieważ chorują i boją się pić 
nową „kranówkę”.

- Prezes RPWiK powiedział, że 
nie ma mowy o powrocie do po-
przedniego ujęcia.

- Zobaczymy. Mieszkańcy muszą 
się teraz zjednoczyć i zaalarmować 
wszystkie możliwe instytucje i śro-
dowiska, które mają wpływ na de-
cyzje RPWiK. Tak łatwo sprawy wo-
dy nie odpuścimy. 

W Lędzinach woda zdrowia nie dodaW Lędzinach woda zdrowia nie doda
podnosi tylko wszystkim ciśnienie

MARCIN MAJER, radny powiatowy z Lędzin: 

Tak łatwo sprawy 
wody nie odpuścimy!

u Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji bez wiedzy  
i woli mieszkańców, znaczną część Lędzin podpięło do podziemnego 
ujęcia wody w kopalni Ziemowit. Z niektórych kranów popłynął „żur”. 
Woda jest twarda, o podwyższonej zawartości magnezu i soli wapnia. 
Ze względu na osad to prawdziwy zabójca czajników, bojlerów, pralek 
i kaloryferów. Nie będą też miały lekko osoby cierpiące na choroby 
skóry albo niewydolność nerek. Ze względu na stężenie minerałów 
taka woda ma tylko jedna zaletę: jest dobra na kaca.

Jest to niedopuszczalne.Pominięto całkowicie aspekt społeczny, którego 
Rada Miasta jest przedstawicielem. Jesteśmy po to, aby mieszkańcom prze-
kazywać wszystkie informacje, wszystko co dzieje się w mieście i kierować 
się ich opiniami. A teraz się okazało, że szczebel samorządowy został pomi-
nięty. Cofnęliśmy się do czasów komuny. 

EDWARD URBAŃCZYK, 
wiceprzewodniczący Rady Miasta Lędziny: 

cofnęliśmy się 
do czasów komuny. 
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REKLAMA

Odbyła się kolejna akcja charytatywna zorganizowa-
na przez Sabinę Kocur, Aleksandrę Ziajkę i Joan-
nę Górecką, które prawie rok temu założyły gru-

pę działająca przy Powiatowym Zespole Szkół w Lędzinach. 
Tym razem panie przygotowały piknik „Ćwiczymy dla Zuzi”. 

Akcja miała na celu zebranie pieniędzy na leczenie dziewczyn-
ki chorującej na białaczkę limfoblastyczną. 

Podczas pikniku połączono fitness dla mam z zajęciami psy-
choruchowymi dla najmłodszych. Oprócz zabaw, dla dzie-
ci przygotowano szereg atrakcji, w tym dmuchańce, malowa-
nie twarzy, puszczanie baniek i foto budki. Całej akcji towarzy-
szyły maskotki zabawiające dzieciaki. W ramach biletu wstępu 
każdy otrzymał soczek oraz słodki poczęstunek, a dodatkowo 
mógł również zakupić popcorn i babeczki.

- Serdecznie dziękujemy wszystkim nauczycielom i uczniom 
zaangażowanym w organizację pikniku. Szczególne podzięko-
wania należą się naszemu sponsorowi, radnego Marcinowi Ma-
jerowi oraz paniom prowadzącym, Katarzynie Jarczyk, Joannie 
Poradzisz-Krupie oraz Małgorzacie Sitnik-Strugaru, która zaj-
mowała się malowaniem twarzy naszych najmłodszych uczest-
ników pikniku - mówią organizatorki pikniku.

W ramach obchodów rocz-
nicowych odbędą się rów-
nież: Nocne Regaty o Lam-

pę Naftową Komandora -18 czerwca 
oraz tygodniowy rejs członków i sympa-
tyków Klubu na pięknym żaglowcu STS 
Pogoria po Morzu Śródziemnym. Ty-
godniowa wyprawa wystartuje 2 lipca  
z portu we włoskiej Genui.

OPTY może nie jest 
najstarszym klubem 
żeglarskim, ale na pewno 
jednym z największych  
i najliczniejszych  
na Śląsku. 

Obecnie zrzesza ponad 200 członków. 
Rocznie w kursach żeglarskich i szko-
leniach na stopnie instruktorskie bierze 
udział blisko 100 osób. Przy kei w sezo-
nie stoi ponad 30 jachtów. Do dyspozycji 
amatorów sportów wodnych, oprócz ża-
glówek, są także rowery wodne i kajaki. 
Żeglarzy, którzy pierwsze szlify robili na 
Zalewie Dziećkowice II można spotkać na 
wodach całego świata. A wszystko zaczę-

ło się 45 lat temu, gdy grupa zapaleńców,  
w większości pracowników Huty Kato-
wice, swoją determinacją doprowadziła 
do powstania klubu żeglarskiego. Na po-
czątku działalności ogromnym wyzwa-
niem był sprzęt pływający. Każda pozy-
skana jednostka była na wagę złota. Nie 
dziwi więc fakt, że do wypożyczenia jach-
tu ustawiały się długie kolejki. Przełom 
lat 80/90 i przemiany gospodarcze w Pol-

sce był dużym wyzwaniem dla klubów że-
glarskich w Polsce. Zakłady pracy bory-
kały się z własnymi problemami ekono-
micznymi. Z tego powodu coraz skrom-
niej wspierały tego rodzaju działalność. 
Kluby rzucone zostały na głęboką wodę 
wolnego rynku. Wiele z nich zakończyło 
działalność. Klub żeglarski Huta Katowi-
ce, a obecnie Yacht Club OPTY przetrwał. 

Źródło (tekls i zdjęcie): chelmsl.pl

Ćwiczyli dla chorej Zuzi

OPTY świętuje jubileusz
Uroczyste podniesienie bandery, regaty i koncert zespołów szantowych - to tylko niektóre wydarzenia 
towarzyszące jubileuszowi Yacht Clubu OPTY w Chełmie Śląskim. Klub obchodzi w tym roku swoje 45. urodziny 
i wraz ze Śląskim Związkiem Żeglarskim zainaugurował kolejny sezon nawigacyjny na Zalewie Dziećkowice II.



Kannabidiol (CBD)  
z dnia na dzień jest 
coraz bardziej po-

pularną substancją, z któ-
rej korzysta mnóstwo osób, 
a ich liczba ciągle wzrasta. 
Nic dziwnego, że przekona-
li się do niej nawet sportow-
cy - udowodniono, iż wła-
ściwości CBD wspomagają 
regenerację ciała po rygo-
rystycznych sesjach trenin-
gowych, a sam związek zo-
stał wykreślony z między-
narodowej listy substancji 
zakazanych przez Światową 
Agencję Antydopingową.

Ze względu na obowią-
zujące nas prawo Unii Eu-
ropejskiej mówiące, że ko-
nopie, jak i produkty z nich 
wytwarzane są legalne, je-
śli nie przekraczają dopusz-
czalnej ilości 0,2% związ-
ku THC, stosowanie ich  
w miejscu pracy jest całko-
wicie bezpiecznym i coraz 
powszechniejszym zjawi-
skiem. 

OGRANICZ NIEPOKÓJ.

Zaburzenia lękowe mo-
gą uniemożliwić normalne 
życie. Ciągły niepokój czę-
sto prowadzi do poważ-
nych chorób, co w rezulta-
cie wpływa negatywnie na 
produktywność pracow-
nika - zwłaszcza jeśli cho-
dzi o fobię społeczną. Sta-
do motyli w brzuchu, koła-
tanie serca i irracjonalny lęk 
przed osądzeniem mogą 
uniemożliwić lub znacznie 
pogorszyć wystąpienie pu-
bliczne, na przykład waż-
ną prezentację. Konopie 
ruszają na ratunek! Bada-
nia wykazują, że olejek CBD 
dzięki naturalnym właści-
wościom przyczynia się do 
złagodzenia skutków fobii 
społecznej, ułatwiając cier-
piącemu uporać się z trud-

ną sytuacją na tyle, by w re-
zultacie zabrał głos i wygło-
sił prezentację bez przesad-
nej tremy. 

POZOSTAŃ SKUPIONY  
I ZMOTYWOWANY.

Każdy wie, że utrzymanie 
koncentracji, a tym bardziej 
motywacji w pracy należy 
do trudnych zadań. Jednak-
że te stany umysłu stają się 
szczególnie pożądane, gdy 
doświadczamy ciągnącej 
się jak makaron monoto-
nii. W efekcie długotrwałej 
monotematyczności dopa-
dają nas: stres, lęk i depre-
sja, a czynniki te mają du-
że szanse na błyskawiczne 
zmniejszenie naszego zmo-
tywowania. Badania suge-
rują, że związek CBD może 
osłabiać dysfunkcję moty-
wacyjną. Jeśli tkwisz w do-
le, czujesz się źle i potrzebu-
jesz sposobu na wzmocnie-
nie odporności psychicznej, 
olejek CBD okaże się twoim 
najlepszym przyjacielem.

POPRAW JAKOŚĆ 
SWOJEGO SNU.

Regularne spożywanie 
CBD znacznie poprawia ja-
kość snu. Bezsenność jest 
jednym z głównych bodź-
ców wpływających na za-
burzenie wydajności pracy. 
Nasze wypoczęcie oznacza 
o wiele większe zrelakso-
wanie i mniejszą podatność 
na stres, co oczywiście owo-
cuje o wiele lepszą produk-
tywnością oraz efektywno-
ścią. 

ZWIĘKSZ JASNOŚĆ 
SWOJEGO UMYSŁU.

Na pewno nikogo nie 
zdziwi fakt, że większość lu-
dzi przynajmniej raz w ży-

ciu doświadczyła załama-
nia psychicznego w trak-
cie dnia w pracy. Jeśli je-
steś jednym z nich lub masz 
przeczucia, że wkrótce bę-
dziesz, sięgnij po olejek 
CBD! Okazuje się, że może 
pomóc w walce z kryzysa-
mi poprzez poprawę funkcji 
mózgu i wzmocnienie ście-
żek neuronowych, zaan-
gażowanych w proces my-
ślenia, co skutkuje jasno-
ścią umysłu i bezpośrednim 
zwiększeniem wydajności.

ZMNIEJSZ BÓL 
FIZYCZNY.

Bóle pleców, szyi i nad-
garstka to chleb powszedni, 
jeśli pracujesz przy kompu-
terze przez bite 8 godzin 
dziennie. Wszelakie scho-
rzenia związane z obciąże-
niami służbowymi stano-
wią istotną barierę produk-

tywności. Nie ma się jed-
nak czym martwić! Wyka-
zano, że CBD ma właściwo-
ści przeciwbólowe i prze-
ciwzapalne, a uśmierzanie 
nim różnego rodzaju pro-
blemów zdrowotnych jest 
praktykowane przez na-
prawdę wiele osób! 

POPRAW NASTRÓJ 
SOBIE... I INNYM!

Związek CBD poprawia 
nastrój. Żeby do tego do-
szło, wzmacnia naturalne 
kannabinoidy, które każdy  
z nas posiada w swoim ukła-
dzie endokannabinoidowy 
- to właśnie one wpływają 
pozytywnie na stan ducha. 
Używanie olejku CBD w ce-
lu poprawy humoru pozwa-
la na milszą pracę nie tylko 
nam, ale też ludziom wo-
kół nas, co daje dwie korzy-
ści w jednym - zyskujemy 

znaczny wzrost wydajności 
i przyjemniejsze środowi-
sko pracy.

ZREDUKUJ SKUTKI 
STRESU DO MINIMUM!

Wiadomo - codzienny  
stres w pracy ma bezpo-
średni wpływ na nasze cia-
ło i samopoczucie. Dłu-
gotrwałe odczuwanie na-
pięcia może doprowadzić 
do takiego stanu, jak stres 
oksydacyjny, który nie zwia-
stuje dobrych nowin - jest 
na tyle niebezpieczny, by 
doprowadzić do wielu groź-
nych chorób (np. nowotwo-
rów). Ze względu na natu-
ralne właściwości przeciw-
zapalne i przeciwbólowe 
kannabidiolu, olejek CBD  
z niego stworzony działa na 
zasadzie zapobiegania cho-
robom związanym ze stre-
sem oksydacyjnym. 

OLEJEK CBD - sposobem na mniejszy 
stres i większą produktywność w pracy

depresją?

nerwicą?

stresem?

stanami lękowymi? 

bólami fantomowymi? 

Czy zmagasz się z:

 

Certyfikowane produkty konopne

KOD RABATOWY

LOKALNI2021 20 %na pierwsze zakupy 

Bezpłatne konsultacje 
533 339 698 

www.dobrekonopie.pl

Bezpłatne konsultacje
533 339 691

www.locannia.pl

biorezonansem 

diagnostyką przyczyn choroby 

konsultacjami  z

dyplomowanymi terapeutami 

konsultacje konopne

doborem terapii pod

indywidualne potrzeby

Zajmujemy się: 

Sklep internetowy i punkt
stacjonarny z produktami
konopnymi w Mysłowicach

Lokalny punkt konsultacji

konopnych, diagnostyka

przyczyn choroby i dietetyka. 

ul. Kościelniaka 26a, 41-400 Mysłowice - Krasowy

CZY WIEDZIAŁEŚ
 ŻE JESTEŚMY TAK BLISKO !!!

REKLAMA

Od padaczki po ból, a nawet  
i sen - możliwości kannabidiolu 
sprawiają, że mamy ochotę 
przetrzeć oczy ze zdumienia!
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Bieruńskie Przedsiębiorstwo Inżynierii Komunalnej Sp. z o.o.
www.bpik.com.pl

Drodzy Mieszkańcy Bierunia,
Jak wiecie od stycznia 2022 r. wprowadziliśmy zmia-

ny w harmonogramie odbiorów odpadów. Części  
z Państwa zdarzało się zapomnieć wystawić pojemnik 
z odpadami na czas. Staraliśmy się dotrzeć do każdego, 
tak aby otrzymał nowy harmonogram w wersji papie-
rowej czy też elektronicznej. Serdecznie zachęcamy do 
sprawdzenia dat kolejnych odbiorów, kilkoma dostęp-
nymi kanałami.

Powyższe podyktowane zostało między innymi 
troską o koszty prowadzonej działalności i efektyw-
ność tras. Co w przyszłości przekłada się bezpośrednio 
na ofertę jaką przedsiębiorstwo składa w przetargu. 
Dlatego zmiany i dopasowywanie tras jest konieczne. 

Harmonogramy w wersji papierowej były dostarcza-
ne do mieszkańców w grudniu 2021 r. 

Jeżeli z jakiegoś powodu nie posiadasz harmo-
nogramu, prosimy o zapoznanie się z nim na na-
szej stronie: www.bpik.com.pl oraz stronie urzędu: 
www.bierun.pl.

Najwygodniejszą opcją posiadającą możliwość 
przypomnień oraz wiele innych jest aplikacja Eco 
harmonogram. 

Chcemy odebrać Twoje odpady, wystaw proszę 
pojemnik na czas.

Zespół 
Bieruńskiego Przedsiębiorstwa 

Inżynierii Komunalnej

WODNIK (20 I - 19 II) Przez ostat-
nie tygodnie żyłeś w wielkim stresie, 
spowodowanym postępowaniem innych  
osób. Ale czy jest sens aż tak się tym 
przejmować? Staraj się nie marnować 
energii na sprawy, na które nie masz 
wpływu. Skup się na sobie. 

RYBY (20 II - 19 III) Nie traktuj zbyt 
dosłownie krytycznych uwag pod swoim 
adresem. Zwłaszcza jeżeli wypowiada-
ją je ludzie, którzy nie mają powodu, aby 
darzyć Cię sympatią. Zawsze możesz ich 
pokonać tą samą bronią. Powiedz im coś 
takiego, że z wrażenia zwiędną im uszy. 

BARAN (20 III - 20 IV) Nie suge-
ruj się przysłowiem mówiącym, że „do 
trzech razy sztuka”. Jeżeli bardzo zale-
ży Ci na załatwieniu sprawy, która tak 
Cię ostatnio nurtuje, próbuj aż do skut-
ku. Może błąd tkwi w podejściu do pro-
blemu? Może nie szukasz sprzymierzeń-
ców, choć chętni do pomocy na pewno 
się znajdą. 

BYK (21 IV - 20 V) Powinieneś wy-
kazać więcej pokory wobec otoczenia. 
Nie chodzi o to, aby zginać kark i schodzić 
wszystkim z drogi, ale musisz pamię-
tać, że nie jesteś jeszcze królem świata.  
W swoje postępowanie musisz wkalkulo-
wać ryzyko, że spotkasz kogoś silniejsze-
go i sprytniejszego od Siebie. 

BLIŹNIĘTA (21 V - 20 VI) Wiosenne 
przesilenie nie wpłynęło dobrze na Two-
je zdolności mobilizacyjne. Innym praca 
pali się w rękach, a Ty próbujesz się mi-
gać od obowiązków. Dla Swojego dobra 
powinieneś wziąć się w garść, bo ina-
czej ktoś sprzątnie Ci sprzed nosa życio-
wą okazję do zarobienia kasy.

RAK (21 VI - 21 VII) Planowanie 
nie należy do Twoich najmocniejszych 
stron. Wziąłeś sobie na głowę zbyt dużo 
obowiązków i nie potrafisz się z nich te-
raz wywiązać. Naucz się selekcjonować 
zadania według hierarchii ważności. Na 
pierwszym miejscu postaw te, które ko-
rzyść przyniosą Tobie.

LEW (22 VII - 21 VIII) Ryczysz - jak 
to lew - ale pożytku z tego nie ma żadne-
go. Siła i pewność siebie są Twoimi natu-
ralnymi atutami, ale plany wezmą w łeb, 
jeżeli nie wejdzie Ci w krew przebiegłość 
Skorpiona, ostrożność Raka i skromność 
Panny. Załatw wszystkie ważne sprawy 
przed wakacjami.

PANNA (22 VIII - 22 IX) Nie ma 
sensu płakać nad rozlanym mlekiem. Po-
pełniłeś masę błędów, których już nie na-
prawisz. Musisz poddać sprawy ich wła-
snemu biegowi i czekać, aż rozwiążą się 
same. Nie marnuj jednak tej życiowej 
lekcji. Dobrze zapamiętaj błędy. 

WAGA (23 IX - 22 X) Każda Waga 
powinna ważyć sama, ale sprawy są zbyt 
poważne, abyś polegał tylko na własnej 
opinii. Zapytaj o radę kogoś o większym 

doświadczeniu życiowym, kto już był  
w podobnej sytuacji. Dobrze się zasta-
nów, do kogo zwrócić się o pomoc. Tutaj 
liczy się dyskrecja.

SKORPION (23 X - 21 XI) Nie re-
zygnuj z przywilejów, które Ci się nale-
żą, a które ktoś chce teraz odebrać. Walcz  
o sprawiedliwość i swoje interesy. Tylko nie 
sięgaj po metody Twojego przeciwnika, bo 
to się może źle skończyć dla Ciebie. Prawda 
zawsze zwycięża i tego się trzymaj. 

STRZELEC (22 XI - 20 XII) Nie prze-
rzucaj swoich osobistych problemów na 
grunt towarzyski i zawodowy, bo sta-
niesz się toksyczną osobą, którą wszy-
scy będą omijać szerokim łukiem. Jeżeli 
przeżywasz trudne chwile, to szukaj po-
cieszenia u prawdziwych przyjaciół, a nie 
u wszystkich znajomych. 

KOZIOROŻEC (21 XII - 19 I) Trzy-
maj się zasady, że jeżeli coś Cię nie zabi-
ło, to na pewno wzmocni. Z każdym na-
gatywnym wydarzeniem stajesz się od-
porniejszy na podobne sytuacje w przy-
szłości. Nie szukaj winnych obecnej sytu-
acji. Widocznie tak miało być. Ciesz się, że 
nie jest gorzej.

KANCELARIA RADCY PRAWNEGO
dr Ireneusz Korczyński

ul. Górnicza 7, 41-400 Mysłowice
tel. (32) 316 31 07 fax (32) 223 86 87

REKLAMA

HOROSKOP
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Transport publiczny może być 
finansowany na dwa sposo-
by. Pierwszym z nich są ze-

wnętrzne środki pieniężne regularnie 
przekazywane przez właściciela i to 
do tej kwoty dodawany jest kilkuna-
stoprocentowy przychód ze sprzedaży 
biletów. Drugim to całkowite utrzy-
mywanie się danego podmiotu ze 
sprzedaży biletów oraz uzupełniają-
cych ofert komercyjnych (np. reklama 
na burcie pojazdu). Pierwszy model 
zapewnia tanie bilety, atrakcyjne ulgi, 
zróżnicowaną taryfę i łatwość w reali-
zowaniu długofalowej strategii roz-
woju z jak największymi korzyściami 
dla pasażerów. Przewoźnik korzysta-
jący z publicznej dotacji w pierwszej 
kolejności skupia się na realizowa-
niu potrzeb mieszkańców i turystów, 
dbając o właściwe wydatkowanie pie-
niędzy rządowych/samorządowych. 
Drugi model to nastawienie na zysk, 
który jest niezbędny, by przedsiębior-
stwo mogło przetrwać na rynku. Tro-
ska o dobro podróżnych jest tu rów-
nież bardzo istotna, ale - jak w każ-
dym biznesie - warstwa finansowa jest 
traktowana priorytetowo, gdyż pry-
watny przewoźnik musi zmierzyć się 
z licznymi uwarunkowaniami w dy-
namicznym konkurencyjnym otocze-
niu. Koleje Śląskie korzystają z pierw-

szego modelu, co zapewnia, że stan-
dardowy jednorazowy bilet, nawet po 
korektach, nadal nie jest obciążeniem 
dla pasażera. 

Stabilizację i możliwość 
rozwoju spółki zapewnia 
głównie rekompensata 
właściciela, czyli Urzędu 
Marszałkowskiego.

 
- Decyzja sprzed dekady, by Śląskie 

miało własnego regionalnego opera-
tora kolejowego, była bardzo słuszna. 

Nie tylko znacząco wzmocniono szkie-
let transportu kolejowego w wojewódz-
twie, ale także rozpoczęto korzystną 
dla podróżnych zmianę, tak w zakresie 
oferty przewozowej, jak i atrakcyjne-
go cennika - mówi dr Anna Urbanek, 
Adiunkt w Katedrze Transportu Uni-
wersytetu Ekonomicznego w Katowi-
cach - Jednak taki ruch pociąga za so-
bą ogromne nakłady finansowe na bie-
żące utrzymanie, rozwój i stałe dosto-
sowanie do potrzeb pasażerów. Warto 
pamiętać, że organizacja publicznego 
transportu zbiorowego wymaga stałe-

go dofinansowania ze źródła zewnętrz-
nego, gdyż bez takiej formy dotacji ce-
na biletu dla pasażera byłaby znacząco 
wyższa - dodaje dr A. Urbanek.

 
Koleje Śląskie każdego 
miesiąca wykonują 
ponad 700 tys. tzw. 
pociągokilometrów (czyli 
km przejechanych przez 
pojedynczy skład). 

W samym pierwszym kwarta-
le 2022 roku jeden pociągokilometr 
kosztował przewoźnika prawie 34 zł 
(dla porównania: analogiczna jed-
nostka autobusowa, uśredniony wo-
zokilometr, to koszt w przedziale  
6-8 zł, a przecież różnica między np. 
rachunkami za media i remonty czy 
opłatami za korzystanie z infrastruk-
tury jest ogromna). Nadmieńmy, że 
KŚ nie posiadają na własność torów 
czy jakichkolwiek urządzeń wzdłuż li-
nii kolejowych. Za każdy postój przy 
krawędzi peronu i za przejazd dowol-
nego pociągu obowiązuje cennikowa 
opłata. 

Bez wsparcia właściciela 
wiele stacji nie byłoby po 
prostu obsługiwanych.

 
- Koleje Śląskie miały bardzo trud-

ne początki i równie niełatwy pierwszy 
okres rozwoju, ale - niezależnie od pan-
demii, zmiany modelu pracy oraz bar-
dzo silnej konkurencji ze strony moto-
ryzacji indywidualnej - stale zdoby-
wa zaufanie podróżnych i staje się re-
gionalnym przewoźnikiem pierwszego 
wyboru na średnich i długich trasach. 
- kontynuuje dr Anna Urbanek (UE 
w Katowicach) - Nie byłoby to jed-
nak możliwe wyłącznie poprzez sprze-
daż samych biletów. Co do zasady roz-

budowany transport publiczny jest nie-
rentowny i wymaga regularnych dopłat 
ze środków publicznych - i jest to zasa-
da ogólnoświatowa. Bez dotacji nie by-
łoby możliwe świadczenie usług w ta-
kim zakresie oraz dostosowanie ofer-
ty przewozowej do potrzeb społeczeń-
stwa. Spółka publiczna musi mądrze 
zarządzać finansami, ale jej celem nie 
jest zysk, ale realizacja misji społecznej 
- mówi dr Urbanek.

 
Koleje Śląskie skorygowały  
cennik 16 maja 2022 r.  
Jednak są to nieznaczne 
zmiany. Byłyby dużo 
wyższe, gdyby nie 
comiesięczna dotacja 
zapewniana przez 
właściciela - Urząd 
Marszałkowski 
Województwa Śląskiego.

209,5 mln zł
ma wynieść planowana  

dla KŚ rekompensata UMWŚ 
na rok 2022 (w tym są 

środki z GZM i Funduszu 
Kolejowego).

8,227 mln 
pociągokilometrów 
planowana w obecnym roku 
praca eksploatacyjna KŚ dla 

województwa śląskiego. 

60 proc. 
kosztów działalności 

operacyjnej KŚ pokrywa 
dotacja z budżetu 

Województwa Śląskiego 
(wg danych z rozliczenia 
wstępnego roku 2021).

32 zł
koszt operacyjny na jeden 
pociągokilometr realizacji 
umowy z Województwem 

Śląskim (dane z wstępnego 
rozliczenia roku 2021).

Gdyby nie dotacja z Urzędu Marszałkowskiego 
ceny biletów kolejowych byłyby jeszcze wyższe

Koleje Śląskie (KŚ) są jednym z najważniejszych fundamentów bezpiecznej  
i nowoczesnej komunikacji zbiorowej w województwie śląskim. Jak każdy 
publiczny przewoźnik w Polsce, spółka korzysta z dofinansowania zewnętrznego, 
bez którego żaden ze składów kolejowych nie mógłby wyjechać na tory. To dzięki 
dotacji Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego każdego dnia możemy 
wsiąść do ekologicznych pociągów i dojechać do pracy, szkoły czy odwiedzić liczne 
atrakcje turystyczne w regionie. Bo przychód z samych biletów to za mało, aby mógł 
funkcjonować i rozwijać się przewoźnik tej wielkości, z tak złożoną siatką połączeń.



REKLAMA


